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INTERVIEW MET RICHARD JANSSEN  

Mei 2009 
 
Richard is sinds begin 2008 als zelfstandig consultant begonnen op het gebied 
van coaching en training. 
 
Wat heeft u 10.000 uur gedaan in uw leven? 
Ik denk diverse dingen, maar voor wat mijn werk betreft dan is dat ‘met mensen, 
collega’s en medewerkers, praten over waarom zij de dingen doen zoals zij die 
doen’. Mijn interesse is altijd geweest om de ander te willen begrijpen in zijn doen 
en laten. Waarom doet iemand dat zo? En is het resultaat wat hij er mee bereikt 
heeft ook zijn doel geweest? Dat soort vragen houden me bezig. 
 
Wat is de rode draad in uw loopbaan? 
Een aantal jaar geleden zou ik hebben gezegd ‘mensen helpen’. Die term gebruik ik 
minder, nu ik me op het professionele vlak van begeleiden van mensen begeef. Ik 
geef de ander geen vis, zodat ie voor één dag te eten heeft. Hopelijk leer ik hem 
vissen, zodat ie elke dag te eten heeft. Dat is veel moeilijker en vraagt veel meer 
inspanning. ‘De ander laten groeien’ staat dichterbij bij wat ik voor ogen heb. 
 
Ja, als je het zo ziet, dan is dat mijn rode draad. Mijn eerste echte baan was bij 
een afdeling wanbetaling. Ook daarin heb ik dat ‘principe’ (onbewust) gehanteerd 
en met debiteuren de discussie aangegaan om hun problemen echt en blijvend op 
te lossen. Mensen die zo in de schulden zitten, die moeten echt veranderen, hun 
problemen onder ogen zien. Soms geconfronteerd worden met wat ze zichzelf, hun 
gezin en omgeving aandoen. Natuurlijk was het oplossen van hun schulden wat mijn 
baas wilde, maar vergeet niet dat door eenzijdige eisen iemand verder in de 
problemen duwen veel gemakkelijker was. 
 
Een aantal jaar later dacht ik dat leidinggeven het helemaal was. Dat dat was hoe 
ik mensen kon helpen. En dat is ook zo. Je zit in de positie om voor jouw 
medewerkers het verschil te maken. In de uitdagingen die ze krijgen of in de 
opleidingen die ze kunnen volgen. Op die periode kijk ik met veel plezier terug. 
Aan de andere kant merkte ik dat het bedrijf dat niet van mij vroeg, die intensieve 
begeleiding van medewerkers. Al met al werd ik afgerekend op de prestatie-eisen 
die ik haalde of niet. Let wel, dat is helemaal terecht geweest en dat was ook geen 
probleem. Echter, voor mij persoonlijk werd die wrijving groter naarmate ik meer 
functies als leidinggevende vervulde. 
 
Het werd tijd om een andere koers te varen. En dat heb ik gedaan. Op een gegeven 
moment zag ik het helemaal zitten als coach en ben voor mezelf begonnen. Nu zeg 
ik het alsof het van de ene op de andere dag ging. Achteraf denk ik dat ik daar 5 
jaar mee bezig ben geweest om naar die stap toe te groeien. Een aantal jaar 
geleden zei ik plots uit het niets tegen een trainer, met wie ik het goed kon 
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vinden, “wat jij doet, dat wil ik ook.” Volgens mij ging er toen van binnen een 
knop om. 
 
Geen succes zonder mazzel. Met wat heeft u mazzel gehad? 
Met mijn eerste werkgever. Een snel groeiende Nederlandse verzekeraar. Door die 
groei heb ik nooit problemen gehad om mijn volgende uitdaging binnen het bedrijf 
te kunnen zoeken. En hierdoor heb ik zoveel mogelijkheden gekregen om 
trainingen en opleidingen te volgen. Daar was het bedrijf naar mijn mening zeer 
royaal in. Ik weet niet of dat nu nog het geval is. Het gaat wat minder sinds de 
recessie. 
 
Welke baan bent u misgelopen? 
(Moet even nadenken.) Ik zou niet weten. Ja, als je het letterlijk neemt; er zijn me 
diverse functies voorgehouden. En het is altijd mijn eigen keuze geweest om het 
niet of wel te doen. Maar als het om spijt gaat of teleurstelling, dan zou ik het niet 
weten. (Na een korte stilte.) Sterker nog, mijn laatste stap (om als zelfstandige te 
beginnen, red.) kan je alleen zetten als je gezin daar ook achter staat; het is nogal 
een verandering. En wat is het dan een weelde om te horen dat ze die stap volledig 
steunen en zelfs aanmoedigen. Vanuit mijn omgeving hoor ik dat anderen in hun 
ambitie daar weleens tegen aan lopen. Terecht dat ze serieus luisteren naar hun 
omgeving en de stap naar zelfstandigheid niet zetten. En ik kan me voorstellen dat 
je dan achteraf zegt dat je iets bent misgelopen. 
 
In welke mate bent u een product van uw jeugd? 
Ik ben opgegroeid in de jaren 70 en 80. Mijn inziens niets spectaculairs. Gezien 
mijn geboortejaar ben ik nog net van ‘de verloren generatie’. Daar heb ik niets van 
gemerkt. In mijn jeugd heb ik wel veel geprofiteerd van het feit dat ik de jongste 
zoon was thuis van totaal 4 zonen. De weg was geplaveid en ik denk dat ik een 
redelijk rustige puber was. Er was niets meer om me tegen af te zetten. Mijn 
ouders hebben me veel vrijheid gegund. Schoolkeuzes, baantjes, wat ik deed in 
mijn vrije tijd, vakanties; ik vulde het allemaal zelfstandig in. Dat heeft zeker tot 
gevolg gehad dat ik zeer zelfstandig ben geworden. Eigenwijs ook wel. 
 
Welke ervaring heeft grote invloed gehad op uw levenshouding? 
Ik heb dingen meegemaakt die je niemand toewenst. Dingen die een zeer intense 
indruk op me hebben achtergelaten. Het verwerken en het een plaats geven heeft 
een aantal jaar geduurd. Nu het alweer een tijdje geleden is, kan ik niet meer 
zeggen dat die nare ervaring negatieve zaken heeft gebracht. Het is grotendeels 
bepalend geweest voor wie ik nu ben. En met wie ik ben, ben ik uiterst tevreden. 
Wat er toen is voorgevallen is de aanleiding geweest voor een ‘gevecht’ waar ik 
sterker en zelfbewuster uit ben gekomen. Voor een buitenstaander zal dit mogelijk 
vreemd en tegenstrijdig in de oren klinken dat het mooiste wat je hebt, er niet zou 
zijn geweest zonder die nare ervaringen. 
 
Het heeft me het inzicht gegeven dat de veerkracht van mensen zeer groot is. En 
vooral dat de potentie, de kracht en de wil zeer groot is. Deze potentie is in het 
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dagelijkse leven zeer vaak niet zichtbaar. En het rare is, dat als je je leven goed op 
orde hebt, die potentie voor altijd verborgen zal blijven. En dat is in die zin 
jammer, omdat wat we zouden kunnen bereiken wel eens ongelooflijk meer zou 
kunnen zijn dan we voor mogelijk houden. 
 
Is er wel eens iets echt mislukt? 
Er is zoveel mislukt. Als je kijkt naar wat oorspronkelijk de intentie was, het eerste 
idee, en je ziet wat dáárvan terecht is gekomen, dan is er veel ‘mislukt’. Ik heb 
daar niets mee; als je je inzet met hart en ziel en het doel wordt niet bereikt, dan 
heb je zoveel geleerd en ervaren. Dat kan je geen mislukking meer noemen. Veel 
mensen zien dingen graag als goed en fout. Ik zie de dingen meer als ‘is dat wat je 
wilt? Ga er voor, doe het niet half en zie wat er op je pad komt. Ook al is het 
eindresultaat niet wat je oorspronkelijk voor ogen had. Je gevoel weet het beste of 
je jezelf voor de gek zit te houden of niet.’ En ik merk dat wat er is, beter is dan 
wat ik wenste; gewoon omdat ik me vooraf geen voorstelling kón maken van wat er 
mogelijk was. 
 
(Na een tijdje vervolgt hij:) 
Mislukking komt voort uit angst. En angst is gebaseerd op het concept van goed en 
fout. Als je je de dingen die je doet baseert op ‘wat er is’, zonder oordeel, dan 
blijft een pure ervaring over. Mislukking is zo niet meer mogelijk. 
 
Wat is uw grootste teleurstelling? 
Wat als eerste bij mij bovenkomt, is dat toen ik voor de eerste keer intern 
solliciteerde voor een functie van leidinggevende, ik niet werd aangenomen. En 
direct zeg ik erbij ‘als dat nou het ergste is.’ 
 
Waarin zou u nog willen verbeteren? 
Hoe meer ik leer, des te meer ik er achterkom dat er nog zoveel is dat ik niet 
weet. Als leidinggevende merkte ik dat ik alles al een keer gezien had en de dingen 
zich gingen herhalen. Als coach lijkt er geen eind te komen aan nieuwe ervaringen. 
Om de ander bij te staan in zijn verandering, moet jezelf ook open staan voor 
verandering. En als je verandert kijk je weer anders tegen de wereld aan. En elk 
mens is anders, heeft andere inzichten, een eigen achtergrond en cultuur; dat 
maakt het vak van professionele begeleiding mateloos interessant. 
 
Dus wat wil ik verbeteren? (Denkt na.) Geduld opbrengen; ik wil het allemaal 
weten en begrijpen en zo snel mogelijk. Dat geeft vaak onrust. 
 
Ik kan erg ongeduldig zijn door de gedachten over de ongekende mogelijkheden die 
persoonlijke ontwikkeling ieder kan brengen. Stel je eens voor dat ieder zijn volste 
potentie gaat inzetten in de dingen waar hij passie voor voelt! Ik ben het volledig 
met John Whitmore eens; “coaching heeft de potentie de wereld te veranderen”. 


